淡江大學 98 學年度第1 學期課程教學計畫表
	科目名稱
	英國文學(一)
	授課教師
	蔡振興

	開課班級
	        英文系 (日、進)  2年B 班
	開課資料
	■必修

□選修
	■上學期  ■下學期  □單學期
	3  學分
	先修科目
	無

	學系教育目標
	學生基本能力
	本課程與學生基本能力之關聯性 (可多項選填)

	1、 使命

培養英文語言、文學及文化、生態、英語教學等多元研究的專才。
2、 願景

秉持英文系為國內英語教學及文學研究的優良傳統，將此傳統發揚光大，成為教學與研究並重之科系。

3、 價值

英文全方位的學習，語言與文學並重，實用與理論兼顧。
四、策略

1.密集訓練聽、說、讀、寫、譯五技。

2.加強英文學習的資訊化及國際化。

3.提昇大三出國留學計畫的質與量。

4.實施英語能力檢測，提高學生就業競爭力。

5.加強與國外著名大學的視訊教學。

6.發展英美文學、文化研究、生態文學以及英語教學研究方面的特色及學術研究國際化。

	A.英語文能力

 畢業前需通過全民英檢中高級初試或相同等級之英檢測試。

B.專業能力
  畢業前需修畢並通過考試本系專業科目如下：
文學作品讀法、西洋文學概論、英 國文學、美國文學、英語語言學概論、英文翻譯等課程。
	A、B。


English Literature I 

Fall 2009 
Instructor: Dr. Robin Chen-hsing Tsai 
Course Objective: To impart a familiarity with English Literature ranging from Beowulf, through the Middle English, including Chaucer, to the writers of the 18th century with a special focus on major British authors, especially their poetic works. 

2 Textbooks: 1. Norton Anthology of English Literature 
         2. The Q & A Guide to English & American Literature (Taipei: 

Bookman, 2006)

Grading: Mid-term 40%, final 60%

1.
Introduction 
2. 
The Q&A 1-10; “The Story of Caedmon”; “The Dream of the Rood”; Judith; Beowulf 
3. 
Beowulf; [film] Le Roman de Tristan [Report #1: Tristran and Ysolt] 

    a. Gottfried von Strassburg 
    b. Richard Wagner 
    c. Animation 
    d. Films 
    e. Sir Thomas Malory 
    f. Others: Lovespell (1981) 
4. 
The Canterbury Tales; The Q&A 13-22 
5. 
The Canterbury Tales [Report #2: The Wife of Bath]

6. 
Everyman; Piers the Plowman 
7. 
Piers the Plowman
8.   [Film] Sir Gawain and the Green Knight  [Report #3: The Meanings of the 

Shield: Achilles’ Shield]: The Sword of the Valiant 
9.   Midterm

10.  [Film] The Death of King Arthur and related literatures [Report #4: The Life and 

Death of King Arthur] 

11. 
 [Film] Doctor Faustus 
12.  Doctor Faustus 
13.  More, Utopia [Report #5] 

14.  [Film] The English Bible; The Q&A 23-50

15.  On Sonnets (1): Shakespeare [Report #6: Petrarch and the English Sonnets]

16.  On Sonnets (2): Sir Philip Sidney and Edmund Spenser 

17.  History of England 
18.  Final Exam 






